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Inleiding 
 
Dit jaar eindigt de vierjarige zittingsperiode van de Onderwijsraad onder de Kaderwet adviescolleges. 
Ook de benoemingen van de leden lopen af per 31 december van dit jaar. 
Tegen deze achtergrond heb ik in april jl. een externe commissie ingesteld. Deze commissie, bestaande 
uit mevrouw S. van Heemskerck Pillis - Duvekot, de heer Mr. R. J. Hoekstra en de heer Prof. Dr. A.M.L. 
van Wieringen (voorzitter), had tot taak te adviseren over een actuele profielschets. Ook moest de 
commissie een voordracht doen voor de samenstelling van de Onderwijsraad in de periode 2005-2008. 
Eerder had ik de heer Van Wieringen verzocht een tweede termijn aan te blijven als voorzitter.  
De commissie heeft haar taak in oktober jl. afgerond. Ik stuur u hierbij het advies toe. 
Het advies geeft een goede basis voor het functioneren van de raad in de komende periode. Dat geldt 
zowel voor de profielschets als voor de samenstelling van de raad. Ik licht dat hierna toe. 
 
De profielschets 
 
De commissie adviseert voor voortzetting van de huidige koers van de Onderwijsraad met een aantal 
accenten: 
a) het verbinden van ontwikkelingen binnen en buiten het onderwijs; 
b) het vervullen van een dubbele rol: dienstvaardig aan beleid, én reflectief en kritisch daar tegenover; 
c) het verbinden van de kennisfunctie met de strategische functie; 
d) het vormen van netwerken rond de advisering; 
e) het explicieter letten op de verschillende doorwerkingen die adviezen voor verschillende betrokken 
partijen kunnen hebben. 
 
Deze accenten spreken mij aan; een korte reactie op alle vijf. 
Ad a) Onderwijs staat in het hart van de (inter)nationale samenleving; er is sprake van sterke 
wederzijdse beïnvloeding. Met het beter laten aansluiten van de ontwikkelingen binnen en buiten het 
onderwijs wordt daarom zowel de deelnemers als de samenleving een goede dienst bewezen. 
Ad b) Adviescolleges zijn wettelijk gezien de belangrijkste adviseurs van de regering. Daarbij past 
inderdaad het inspelen op adviesbehoeften van de ministers zonder de eigen kritische zin te verliezen. 
Ad c) Zowel voor beleid als voor onderwijs geldt dat er veel te winnen is als de kennisbasis wordt 
versterkt. Kennis op basis van wetenschappelijk onderzoek, maar ook op basis van goede 
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praktijkervaringen. Het lijkt me daarom goed als de raad hier de komende jaren explicieter aandacht 
geeft. 
Ad d) Zoals beleid tegenwoordig meer in samenspraak met de samenleving wordt ontwikkeld, zo ligt het 
voor de hand dat ook advisering meer in contact met de betrokkenen binnen en buiten het onderwijs 
plaatsvindt.  
Ad e) Ik stel voor dat we per thema, afhankelijk van de beleidsfase waarin het verkeert, explicieter 
afspreken op welke doorwerking het advies wordt gericht. Daarnaast moeten we er rekening mee 
houden dat onderwijsinstellingen de komende tijd een steeds grotere mate van beleidsvrijheid en eigen 
verantwoordelijkheid zullen hebben. Daarom wordt de advisering van de raad in directe zin voor hen 
relevanter. Deze ontwikkeling vraagt inderdaad ook een heroverweging van de communicatieve 
aspecten van de advisering. 
 
De commissie heeft ook in inhoudelijke zin naar de komende raadsperiode gekeken. Er wordt een 
doorkijkje gegeven naar de onderwerpen die in 2005-2008 aan de orde zouden kunnen komen. 
De onderwerpen voor 2005 zijn intussen in het werkprogramma 2005 van de raad opgenomen. De 
onderwerpen die voor de jaren erna zijn genoemd, noemt de commissie terecht indicatief. Deze 
hebben op dit moment vooral de functie om te bezien welke deskundigheden de raad voor de komende 
periode nodig heeft. 
 
De voordracht 
 
De commissie heeft kenmerken geformuleerd waaraan kandidaten voor de komende periode van de 
Onderwijsraad moeten voldoen. Ik onderschrijf die kenmerken, zowel voor de raad als geheel als voor 
de individuele leden.  
Verder heeft de commissie op mijn verzoek ook rekening gehouden met de verlaging van het budget 
voor de raad, waardoor er vanaf 2005 minder raadsleden kunnen worden benoemd.  
Zo is de commissie tot een voordracht van 14 personen gekomen. Op één punt wijk ik af van deze 
voordracht in overleg met de Onderwijsraad. In plaats van mw. prof. dr. M. van der Wende heb ik mw. 
dr. B.E. van Vucht Tijssen voorgedragen vanwege haar langdurige ervaring in het bestuur van het 
wetenschappelijk onderwijs.Ik acht de voorgestelde samenstelling een goede inhoudelijke invulling van 
het profiel zoals dat voor de Onderwijsraad in de komende periode nodig is. De commissie is erin 
geslaagd evenwicht en pluriformiteit te bereiken op een aantal aspecten: continuïteit en vernieuwing 
(zeven om zeven), autochtoon en allochtoon (twaalf om twee) en de man/vrouw-verhouding (zeven om 
zeven). 
Ik heb intussen een voordracht voor benoeming aan Hare Majesteit de Koningin gedaan. 
 
Slot 
 
Ik heb er alle vertrouwen in dat we nu een Onderwijsraad inrichten die ons de komende periode goed 
kan adviseren vanuit de verschillende taken zoals in de Wet op de Onderwijsraad aangegeven.  
 
  
Mede namens de minister van Landbouw, Natuurbeheer en Visserij, 
Dr. C.J. Veerman 
 
en de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
Mark Rutte,  
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